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A szervezet neve, székhelye: Bencés Diákszövetség, 9090 Pannonhalma, Vár 1. 

 

Jegyzőkönyv 

 

I. A szerv neve: (a válasz aláhúzandó) 

a. közgyűlés           b. elnökség              c. kuratórium             d. egyéb: Küldöttgyűlés 

 

II. Az ülés időpontja (év/hónap/nap/óra), helye: 

 

2023. május 25. (csütörtök) 16 óra 00 perc, 

Szent Benedek Gimnázium és Technikum (1083 Budapest, Práter u. 13.) 115. terem 

 

A Küldöttgyűlés megtartására személyes jelenléttel, a Küldöttgyűlésen történő döntéshozatallal kerül 

sor. 

 

III. Az ülésen jelen vannak az alábbi személyek: Jelen jegyzőkönyv elválaszthatatlan mellékletét 

képező külön jelenléti íven vezetve. 

 

IV. Az ülésen jelen lévők megválasztják a levezető elnököt, a jegyzőkönyvvezetőt, a két jegyzőkönyv 

hitelesítőt, illetve a Szavazatszámláló Bizottság tagjait 

16 óra 05 perckor Hornyák Levente, a Bencés Diákszövetség főtitkára megnyitja a Küldöttgyűlést és 

köszönti a megjelenteket. Köszönti többek közt Titusz atyát, a Bencés Diákszövetég vezetőit és 

tisztségviselőit, a küldötteket és pótküldötteket, a jelölteket, Halmi Gábor igazgató urat és dr. Tóth 

Andrást, a Szerzetesrendi Iskolák Diákjainak Társaságának vezetőjét. Ezt követően Nógrádi László, a 

Bencés Diákszövetség elnöke is köszönti a megjelenteket. Felkéri Titusz atyát a kezdő imádság 

vezetésére. A résztvevők Hardi Titusz atya vezetésével egy rövid fohásszal indítják a Küldöttgyűlést. 

Hornyák Levente: Az Elnökség engem javasolt a Küldöttgyűlés elnökének, így a Küldöttgyűlés 

elnöki teendőit az elnök megválasztásáig is én fogom ellátni. Tájékoztatom a Küldöttgyűlést, hogy az 

Alapszabály szerint a Küldöttgyűlés a határozatait általában egyszerű szótöbbséggel és nyílt szavazás 

keretében hozza. Személyi kérdésekben titkos szavazással fogunk dönteni (kivéve a Szavazatszámláló 

Bizottság megválasztását). 

Tájékoztatom, hogy a szavazati joggal rendelkező küldöttek száma a nyilvántartás alapján: 24 fő. A 

regisztrált küldöttek száma a jelenléti ív alapján: 20 fő. 

A regisztráció alapján megállapítom, hogy a Küldöttgyűlés határozatképes, mert az érvényes 

mandátummal rendelkező küldöttek több, mint 50 százaléka személyesen megjelent (83,33%). A 

küldött helyén megjelenő pótküldöttet a Küldöttgyűlésen a küldöttekével azonos jogok illetik meg. A 

határozatképességet a Küldöttgyűlés alatt folyamatosan, minden határozathozatalnál vizsgáljuk, illetve 

szünet után a Küldöttgyűlés folytatásakor a határozatképesség újra megállapításra kerül. 

Rögzítem, hogy a Küldöttgyűlés összehívása a törvényi rendelkezéseknek és az Alapszabályban 

foglaltaknak megfelelően, szabályosan történt, a küldöttgyűlési meghívó 2023. május 10-én 

megküldésre, illetve a honlapunkon (bencesdiak.hu) közzétételre került. A közzétett napirend 

kiegészítésére vonatkozó javaslat vagy a napirenden szereplő vagy arra felveendő napirendi ponttal 

kapcsolatos határozattervezet nem érkezett az Alapszabály szerinti határidőben. 

Tájékoztatom a tisztelt jelenlévőket, hogy a pontos jegyzőkönyvvezetés érdekében a Küldöttgyűlésről 

hangfelvétel készül. 

A Küldöttgyűlés a közzétett meghívóban megjelent napirendi pontokat tárgyalja és ezekben hoz 

határozatot. A Küldöttgyűlés a napirendi pontok tárgyalását megelőzően egyszerű szótöbbséggel, nyílt 

szavazással megválasztja a levezető elnök személyét, továbbá a jegyzőkönyvvezető és két 

jegyzőkönyv hitelesítő személyét, valamint a két fős Szavazatszámláló Bizottságot. 
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Ismertetem a hozzászólások rendjét. A Küldöttgyűlés résztvevői a napirendi pontokhoz kapcsolódóan 

hozzászólhatnak, véleményt nyilváníthatnak, felvilágosítást kérhetnek, észrevételt vagy indítványt 

tehetnek. Fontos, hogy e jogait mindenki kizárólag az adott napirendi pont tekintetében gyakorolhatja. 

A napirendi ponthoz nem tartozó felszólalás esetén jogosult vagyok megvonni a szót. Szintén 

megvonhatom a szót, ha valamely hozzászólás a Küldöttgyűlés aránytalan elhúzódását célozza vagy 

ahhoz vezet, veszélyeztetve a Küldöttgyűlés hatékony és ésszerű időgazdálkodását. Mindenki azt 

követően szólhat hozzá, hogy részére a szót megadtam. A felszólalások maximális időtartamát 

felszólalásonként 2 percben állapítom meg. 

Kérem, hogy minden hozzászólás bencés diákokhoz méltó, békés módon, egymást tiszteletben tartva 

történjen, minden esetben feltételezve egymásról a jószándékot egymás és a Bencés Diákszövetség 

iránt. Kérek mindenkit, hogy a békés lebonyolítás érdekében ezeket a szabályokat tartsa tiszteletben. 

A Küldöttgyűlés elnökét a Küldöttgyűlésnek a napirendi pontok tárgyalása előtt meg kell választania. 

Az Elnökség úgy határozott, hogy a Küldöttgyűlés részére engem, Hornyák Leventét javasolja a 

tisztújító Küldöttgyűlés elnökének. Ismertetem a határozati javaslatot: A Bencés Diákszövetség 

Küldöttgyűlése Hornyák Leventét választja a Küldöttgyűlés levezető elnökének. 

A határozathozatalhoz szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátom. 

A szavazás eredménye: 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

1/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése Hornyák Leventét választja a Küldöttgyűlés levezető 

elnökének. 

Javaslom, hogy a Küldöttgyűlés a jegyzőkönyv vezetőjének Nógrádi Lászlót válassza meg. 

Ismertetem a határozati javaslatot: A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése Nógrádi Lászlót választja 

a Küldöttgyűlés jegyzőkönyvvezetőjének. 

A határozathozatalhoz szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátom. 

A szavazás eredménye: 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

2/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése Nógrádi Lászlót választja a Küldöttgyűlés 

jegyzőkönyvvezetőjének. 

Javaslom, hogy a Küldöttgyűlés a jegyzőkönyv hitelesítőinek Titusz atyát és dr. Szalay Kornélt 

válassza meg. Ismertetem a határozati javaslatot: A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése Hardi 

Tituszt és dr. Szalay Kornél Gézát választja a Küldöttgyűlés jegyzőkönyve hitelesítőjének. 

A határozathozatalhoz szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátom. 

A szavazás eredménye: 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

3/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése Hardi Tituszt és dr. Szalay Kornél Gézát választja a 

Küldöttgyűlés jegyzőkönyve hitelesítőjének. 

Javaslom, hogy a Küldöttgyűlés a Szavazatszámláló Bizottság tagjainak Csíky Gábort és dr. Sója 
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Szabolcsot válassza meg. Ismertetem a határozati javaslatot: A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése 

Csíky Gábort és dr. Sója Szabolcsot választja a Szavazatszámláló Bizottság tagjainak. 

A határozathozatalhoz szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátom. 

A szavazás eredménye: 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

4/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése Csíky Gábort és dr. Sója Szabolcsot választja a 

Szavazatszámláló Bizottság tagjainak. 

Levezető elnök neve: Hornyák Levente 

Jegyzőkönyvvezető neve: Nógrádi László 

Jegyzőkönyv hitelesítők neve: Hardi Titusz OSB és dr. Szalay Kornél Géza 

Szavazatszámláló bizottság tagjainak neve: Csíky Gábor és dr. Sója Szabolcs 

 

V. Levezető elnök a határozatképesség vizsgálata során a megjelentek számára tekintettel megállapítja, 

hogy a Küldöttgyűlés 

a. határozatképes: a szavazati joggal rendelkező tagok 83,33%-a van jelen 

b. nem határozatképes 

 

VI. Napirend 

 

A Küldöttgyűlési meghívóban előzetesen megküldött napirendi pontok: 

1. Küldöttgyűlés megnyitása. Névsorolvasás. A határozatképesség megállapítása. Küldöttgyűlési 

tisztségviselők: levezető elnök, jegyzőkönyvvezető, két jegyzőkönyv hitelesítő és a 

Szavazatszámláló bizottság megválasztása; 

2. Napirend elfogadása; 

3. Az Elnök és a Főtitkár beszámolója az elmúlt időszakról; 

4. A Bencés Diákszövetség 2022. évi beszámolójának és közhasznúsági mellékletének 

elfogadása, a Felügyelőbizottság vonatkozó jelentésének ismertetése; 

5. A Bencés Diákszövetség 2023. évi költségvetésének elfogadása; 

6. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnök jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

7. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az alelnök jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

8. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, a főtitkár jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

9. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnökségi tagjelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

10. Titkos szavazás az elnök, az alelnök, a főtitkár és az elnökségi tagok személyéről; 

11. A Felügyelőbizottság tagjának megválasztása titkos szavazással; 

12. Szavazatok összeszámlálása és a választások eredményének megállapítása, határozatok 

kihirdetése; 

13. Egyebek (ebben a napirendi pontban határozathozatal nem történik); 

14. Zárszó 

 

Hornyák Levente: Javaslom, hogy a napirendi pontok tárgyalási sorrendjét a Küldöttgyűlés az 

előzetesen kiküldött meghívóban foglaltaknak megfelelően és a kivetítőn megjelenítettek szerint 

fogadja el. Az előzetesen kiküldött napirendhez módosító javaslat nem érkezett. A határozathozatalhoz 
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szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátom. 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

5/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Küldöttgyűlés a napirendi pontok tárgyalási sorrendjét a meghívóban kiküldött javaslatnak 

megfelelően, az alábbiak szerint fogadja el: 

1. Küldöttgyűlés megnyitása. Névsorolvasás. A határozatképesség megállapítása. Küldöttgyűlési 

tisztségviselők: levezető elnök, jegyzőkönyvvezető, két jegyzőkönyv hitelesítő és a 

Szavazatszámláló bizottság megválasztása; 

2. Napirend elfogadása; 

3. Az Elnök és a Főtitkár beszámolója az elmúlt időszakról; 

4. A Bencés Diákszövetség 2022. évi beszámolójának és közhasznúsági mellékletének elfogadása, 

a Felügyelőbizottság vonatkozó jelentésének ismertetése; 

5. A Bencés Diákszövetség 2023. évi költségvetésének elfogadása; 

6. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnök jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

7. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az alelnök jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

8. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, a főtitkár jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

9. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnökségi tagjelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése; 

10. Titkos szavazás az elnök, az alelnök, a főtitkár és az elnökségi tagok személyéről; 

11. A Felügyelőbizottság tagjának megválasztása titkos szavazással; 

12. Szavazatok összeszámlálása és a választások eredményének megállapítása, határozatok 

kihirdetése; 

13. Egyebek (ebben a napirendi pontban határozathozatal nem történik); 

14. Zárszó 

 

VII. Határozathozatal 

 

3. Az Elnök és a Főtitkár beszámolója az elmúlt időszakról 

Hornyák Levente: Megnyitom a 3. napirendi pont tárgyalását: Az Elnök és a Főtitkár beszámolója az 

elmúlt időszakról. Megadom a szót Nógrádi Lászlónak, a Bencés Diákszövetség elnökének. 

Nógrádi László: Beszámol a 2019-2022 közötti elnökségi munkáról, fejlesztésekről: 

• Kommunikáció megújítása: honlap (bencesdiak.hu) megújítás, Facebook, Facebook-csoport 

megújítása, hírlevél. 

• Minden évben egy meditációs naptárt szerkesztettünk. A naptárban a szervezet ünnepei és 

programjai is benne vannak. 

• Programok: Faggyas Edvin OSB emléktábla szentelés: Szentmise és Faggyas Edvin OSB 

emléktábla szentelés az alsóbélatelepi Szent Anna kápolnában 2020. szeptember 4-én, főcelebráns: 

Márfi Gyula, nyugalmazott veszprémi érsek. Az emléktábla Nagy György diáktársunk nagylelkű 

adományaként készült, amelyet ezúton is nagyon köszönünk. A szentmiséről és az emléktábla 
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szentelésről filmfelvétel is készült. A szentmisét követően közösségi program megrendezésére 

került sor, amelyet a Diákszövetség támogatott. 

• Programok: 30 éves a BDSZ Szombathelyi Szervezete: A Bencés Diákszövetség Szombathelyi 

Szervezete 2022. január 29-én szombaton jubileumi ülést tartott megalakulásának 30. évfordulója 

alkalmából a Szombathelyi Szalézi Intézetben. A rendezvény költségeit a Bencés Diákszövetség 

támogatta. 

• Programok: Szent Benedek zarándoklat anyagi támogatása: Szent Benedek Zarándoklat – 2022. 

július 5-11. A Szent Benedek zarándoklat egyik célja, hogy utunkkal összekössük a magyar bencés 

monostorokat (Győr, Pannonhalma, Bakonybél, Tihany). A zarándoklatot a Bencés Diákszövetség 

200.000 Ft-tal támogatta. 

• Programok: Mária zarándoklat 2021, Hajós: Köszönet dr. Jobbágy Lajosnak a sokéves szervezői 

munkáért! A rendezvény a résztvevők számára ingyenes volt, minden költséget (összesen 733.400 

Ft-ot) a Bencés Diákszövetség állt. 

• Programok: Mária zarándoklat 2022, Vasvár: Köszönet dr. Jobbágy Lajosnak a sokéves szervezői 

munkáért! A rendezvény a résztvevők számára ingyenes volt, minden költséget (összesen 961.000 

Ft-ot) a Bencés Diákszövetség állt. 

• Egyéb programok: Koszorúzás a Zalavári Bencés Apátság alapításának 1000. évfordulójának 

alkalmából; Szombathely karácsonyi vacsora; BDSZ Veszprémi szervezet adventi programok 

támogatása; Requiem az egyházi iskolák elhunyt tanáraiért és diákjaiért; Részvétel a Szent 

Benedek és Szent Márton ünnepeken Pannonhalmán; Közös koszorúzás a Piarista 

Diákszövetséggel Antall József születésének 90. évfordulóján. 

• A szervezetünk elismertsége növekedett. Részvétel a Deák Ferenc Alapítvány jótékonysági 

díszvacsorán Győrben. Tombolatárgy felajánlással és adománnyal támogattuk a jótékonysági 

eseményt. 

• Richárd atya köszöntése 80. születésnapján Tihanyban. A Diákszövetség vezetői részt vettek az 

ünnepségen és köszöntötték Richárd atyát 80. születésnapján Tihanyban. A Bencés Diákszövetség 

is csatlakozott a Richárd atya által meghirdetett adománygyűjtő akcióhoz. 

• Részvétel Prof. Dr. Kukorelli István és Prof. Dr. Stumpf István születésnapi ünnepségén Győrben. 

• Adománygyűjtő akció diáktársunk műtétjéhez. A bencés diáktársunk bokaprotézis műtétjére 

szervezett adománygyűjtés elérte célját és eredményes volt, a műtétet sikeresen elvégezték. 

Diáktársunk és Richárd atya nevében is szeretnénk megköszönni mindenkinek, aki hozzájárult 

ennek a bonyolult műtéti beavatkozásnak a sikeres megvalósításához. A bencés diákokhoz köthető 

segítség közel 1 millió Ft volt. Ez is megmutatta, milyen nagy ereje van a bencés közösségnek. 

Hálásan köszönjük a szolidaritást! 

• Országos szolidaritási program a COVID-19 járvány alatt. Köszönet dr. Varga Gábornak a 

szervezői munkáért! A COVID-19 járvány alatt a Bencés Diákszövetség országos szolidaritási 

program keretében felajánlotta segítségét a veszélyeztetett csoportba tartozó bencés diáktársak 

életének biztonságosabbá és könnyebbé tételében (bevásárlás, gyógyszerkiváltás, halaszthatatlan 

ügyek elintézése). 

• Gereben Ferenc bencés diáktársunk nagy sikerű, "Elszálltak már, hajh, az évek..." - Egy 

pannonhalmi osztályközösség életútja 1956-tól 2021-ig című könyvének anyagi támogatása. 

• 100 éves évforduló szervezése. Köszönet dr. Kovács Péternek, aki felvállalta az új Almanach 

megszerkesztését. 

• Fotópályázat és irodalmi pályázat meghirdetése. Mindkettő esetében komoly szakemberek lettek a 

zsűritagok. A beadási határidő 2023. augusztus 20. Díjátadás a szeptember 9-én Pannonhalmán 

megrendezendő ünnepi ülésen kerül sor. 

Hornyák Levente: Folytatja a beszámolót. 
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• Alapszabály módosítás: A 2022 májusában elfogadott Alapszabály módosítást 2022 októberében 

elfogadta az illetékes Győri Törvényszék is, így az új Alapszabály 2022. október 19-én hatályba 

lépett. 

• Pályázatok: 10 pályázaton indultunk és összesen közel 20 millió Ft pályázati forrás az elmúlt 

időszakban. A BDSZ a története során még soha nem részesült ekkora összegű pályázati forrásban. 

Jelentős adminisztrációs terhet jelent mindez, de a működés és programok finanszírozásához 

elkerülhetetlen ezen terhek vállalása. 

• Jelentős vagyoni gyarapodás az elmúlt időszakban: A szervezetünk vagyona több, mint duplájára 

emelkedett az elmúlt négy évben. Ez megfelelő alapot teremt a jövőbeli működéshez. 

• Centenáriumi Fotópályázat meghirdetése a bencés diákok részére, díjazás: első helyezett 80.000, 

második helyezett 60.000, harmadik helyezett 40.000 Ft. 

• Bencés iskolák kirándulás támogatása: Az elmúlt időszakban közel 3,5 millió Ft-tal támogattuk 861 

diák kirándulását Pannonhalmára és/vagy Tihanyba. Támogattuk a Pannonhalmi Bencés 

Gimnázium tanulmányi útját az I. világháború Isonzó-völgyben található emlékhelyeire 

(https://bencesdiak.hu/hosok-nyomaban/). 

Ennek kapcsán Titusz atya egy rövid prezentációval készült az iskolahálózat bemutatásához, az ezen 

intézményekben tanulók kirándulásait támogatja a BDSZ. 

Hardi Titusz OSB: Röviden bemutatja a bencés iskolahálózat történetét, illetve a jelenlegi helyzetét, 

a fenntartott iskolákat. Majdnem 5.000 diákunk van, majdnem 600 alkalmazottunk van a Főapátság 

szintjén. A BDSZ segítsége abban jelentős, hogy a távoli iskoláink diákjainak pannonhalmi 

kirándulását támogatja nagy mértékben. Titusz atya a feltett kérdéseket megválaszolja. 

Hornyák Levente: Köszönjük szépen Titusz atyának a prezentációt! A következőben a Szerzetesrendi 

Iskolák Diákjainak Társaságával (SZITA) való együttműködést szeretnénk bemutatni. Dr. Tóth András 

fogja bemutatja a diákszövetségek együttműködési fórumát és a jelenleg futó értékes projekteket. 

dr. Tóth András: Köszönti a megjelenteket. Halmos Ábel atya osztályában érettségizett Győrött ’97-

ben. Röviden beszámol a Szerzetesrendi Iskolák Diákjainak Társaságának megalakulásáról, céljairól 

és működéséről, illetve beszámol a jelenleg futó Érték-Rend kutatási projektről és a diákszövetségi 

centenáriumi programsorozatról. 

Hornyák Levente: Köszönjük szépen Andrásnak a bemutatót! Nagy öröm számunkra, hogy létrejött 

ez az együttműködési fórum, amelynek a Bencés Diákszövetség is aktív tagja és résztvevője. Kérjük a 

küldöttek segítségét a kutatáshoz kapcsolódó kérdőívek terjesztésében. 

Kérdezem, hogy van-e bárkinek kérdése, észrevétele a napirendi ponttal kapcsolatban. 

Nógrádi László: Rövid kiegészítést ad. Siska Gábor osztályfőnök az összes szülőnek beszámolót ír a 

doberdói iskolai kirándulás lebonyolításáról. Köszönetet mondanak dr. Tóth András támogató 

munkájának is. 

Juhász Norbert: Megköszöni a vezetőség beszámolóját és munkáját. Sikerült a Diákszövetség anyagi 

biztonságát megteremteni, ami nagy előrelépés. Korszerű Alapszabályról tesz említést, viszont 

véleménye szerint felül kell vizsgálni az SZMSZ-t is, szükséges a szervezet fejlesztése, korszerűsítése. 

Továbbra is fontosak a saját rendezvények (Bencés Bál, Pannonhalmi Találkozó, Családi Nap, 

Sportnap, Nótahajó és Tihanyi Kézfogás), amiket a tagok is igényelnek. 

Halmi Gábor: Örömét és köszönetét fejezi ki, hogy a BDSZ támogatásával sok diákja jutott el 

Pannonhalmára. Ez nagyon fontos, mert különben nem jutottak volna el oda sokan. 

Nógrádi László: Röviden reagál, válaszol a hozzászólásokra. 

Hornyák Levente: Köszönöm a hozzászólásokat! További kérdés, észrevétel nem érkezett. 

Köszönöm minden elnökségi tag (Nógrádi László, dr. Jobbágy Lajos, Hardi Titusz OSB, Juhász 

Norbert, dr. Kovács Péter, Péter Tamás, dr. Szalay Kornél, dr. Varga Gábor) elmúlt 4 éves munkáját! 

Ismertetem a határozati javaslatot: A Küldöttgyűlés az Elnök és a Főtitkár beszámolóját elfogadja. 
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Megállapítom, hogy a Küldöttgyűlés határozatképes, a jelenlévők száma nem változott. 

A határozathozatalhoz szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátom. 

A szavazás eredménye: 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

6/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Küldöttgyűlés az Elnök és a Főtitkár beszámolóját elfogadja. 

Hornyák Levente: Lezárom a 3. Az Elnök és a Főtitkár beszámolója az elmúlt időszakról napirendi 

pont tárgyalását. 

4. A Bencés Diákszövetség 2022. évi beszámolójának és közhasznúsági mellékletének elfogadása, 

a Felügyelőbizottság vonatkozó jelentésének ismertetése 

Hornyák Levente: Megnyitom a 4. A Bencés Diákszövetség 2022. évi beszámolójának és 

közhasznúsági mellékletének elfogadása, a Felügyelőbizottság vonatkozó jelentésének ismertetése 

napirendi pont tárgyalását. A napirendi ponthoz tartozó anyagokat mindenki előzetesen, a meghívó 

mellékleteként megkapta. Felkérem Kelemen Lajost, a Felügyelőbizottság elnökét, hogy ismertesse a 

Felügyelőbizottság jelentésének jelen napirendi pontra vonatkozó részét. 

Kelemen Lajos: Szeretettel köszöntök mindenkit! 

A Bencés Diákszövetség Felügyelő Bizottsága a Küldöttgyűlés részére az alábbi jelentést készítette el. 

A Felügyelő Bizottság tagjai a főtitkár által megküldött 2022-es beszámolót és a közhasznúsági 

mellékletet, illetve az azt alátámasztó kivonatokat az alábbiak szerint ellenőrizte: 

• az éves beszámoló ellenőrzése 

• a működéshez szükséges szabályzatok felülvizsgálata 

• főkönyvi kivonat ellenőrzése 

• befektetési tevékenység ellenőrzése 

• ügyviteli folyamatba épített szúrópróba szerinti ellenőrzés 

A Felügyelő Bizottság jelenleg két aktív tagból áll, amely megválasztása óta folyamatosan 

figyelemmel kíséri a Diákszövetség és ezen belül az Elnökség munkáját. Az elnökségi ülések, 

megbeszélések túlnyomó részén a bizottság képviselte magát. Megállapításra került, hogy az elnökség 

jogi és gazdasági téren kellően felkészült és döntéseiben szakmailag megalapozott. 

A főtitkár személye megbízható, melynek köszönhetően az adminisztráció zavartalan és pontos. 

A Diákszövetség 2022. évi mérlege és eredmény-kimutatása, valamint az éves beszámolója valósághű 

képet ad a gazdálkodásról és tükrözi a 2022. évi pénzügyi – számviteli elveket. A tárgyév végi 

mérlegfőösszeg 20 585 ezer Ft, míg a tárgyévi eredmény összesen 1 319 ezer Ft nyereség. Az elmúlt 

évek során a Diákszövetség vagyoni helyzete jelentős mértékben javult. 

A beszámoló a törvényességi előírásoknak megfelelően készült el. Elmondható, hogy a Diákszövetség 

pénzügyi helyzete stabil, a követelések és a kötelezettségek mértéke közel egyensúlyban van, a 

pénzeszközök záró összege 3 545 ezer Ft. 

Különösen pozitív, hogy a 2022-ben elfogadott Befektetési Szabályzat alapján a Diákszövetség 

pénzeszközeinek jelentős része alacsony kockázatú, rövid lejáratú államkötvényekbe befektetésre 

került, ezért a megemelkedett hozamkörnyezetben a befektetéseken realizált eredmény is jelentősen 

nőtt, 2022-ben a pénzügyi műveletek bevételei 172 ezer Ft volt. A Diákszövetség befektetési 

tevékenysége a Befektetési Szabályzat előírásainak megfelel. 

A Diákszövetség egy műtét elvégzéséhez a 6/2021 (XII.17.) számú Elnökségi Határozat alapján 

200.000 Ft anyagi támogatást nyújtott egy diáktársunk részére, továbbá adománygyűjtés révén további 

311.000 Ft összegű adományt gyűjtött erre a célra, amelyet továbbutaltak. 
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A Bizottság kiemelten vizsgálta a civil szervezetek részére nyújtott állami támogatás elszámolásával 

kapcsolatos dokumentációkat. A Diákszövetség 2022-ben a Nemzeti Együttműködési Alaptól összesen 

2.709.000 Ft összegű, vissza nem térítendő támogatásban részesült.  Az elszámolások az előírt 

rendelkezéseknek megfelelően készültek, a bizonylatok az előírásoknak megfelelnek. A Diákszövetség 

az előírt határidőre elszámolt a kapott támogatásokkal. 

A Bizottság felhívja az Elnökség figyelmét, hogy az üléseken elfogadott határozatokról külön 

nyilvántartást vezessen. 

A fentiekben megfogalmazottak alapján a Felügyelő Bizottság az éves beszámolót, valamint a 

Közhasznúsági mellékletet elfogadja és javasolja a Diákszövetség Küldöttgyűlésének elfogadásra és 

egyben kéri a Küldöttgyűlést, hogy a fenti Felügyelő Bizottsági jelentést elfogadni szíveskedjen. 

Budapest, 2023. május 6. 

Kelemen Lajos Attila, Felügyelő Bizottsági Elnök 

Dr. Bálint György, Felügyelő Bizottsági Tag 

Hornyák Levente: Megköszöni a Felügyelőbizottság munkáját. Röviden ismerteti az előterjesztéseket 

és bemutatja a 2022-es éves beszámolót és a közhasznúsági mellékletet. 

A Diákszövetség anyagi, vagyoni helyzete kiemelkedően jó, a mérlegfőösszeg (közel 21 millió Ft) az 

elmúlt 4 évben több mint duplájára nőtt. 

Bemutatja a befektetési tevékenység eredményét. 2022 novemberében az értékpapírszámla nyitás 

megtörtént. Azóta 22 vételi tranzakció az elmúlt fél évben, jellemzően diszkontkincstárjegy vételek 

történtek. A befektetésekből származó eredmény 2023-ban éves szinten közel 2 millió Ft körül 

alakulhat. A befektetések eredménye is hozzájárul programok, pályázatok jövőbeli finanszírozásához. 

Kérdezi a résztvevőket, hogy van-e kérdésük vagy észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban. 

[Kérdés, észrevétel nem érkezett.] 

Ismerteti a napirendi ponthoz kapcsolódó határozati javaslatot: 

A Küldöttgyűlés a jelen határozat mellékletét képező tartalommal a Bencés Diákszövetség 2022. évre 

vonatkozó egyszerűsített éves beszámolóját – ahol a 2022. december 31-i fordulónapra elkészített 

mérleg főösszege 20 585 ezer Ft, a tárgyévi eredmény alaptevékenységből 1 319 ezer Ft nyereség, a 

tárgyévi eredmény vállalkozási tevékenységből 0 ezer Ft –, valamint a Közhasznúsági mellékletet 

elfogadja. 

Megállapítja, hogy a Küldöttgyűlés határozatképes, a jelenlévők száma nem változott. A 

határozathozatalhoz szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátja. 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

7/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Küldöttgyűlés a jelen határozat mellékletét képező tartalommal a Bencés Diákszövetség 2022. 

évre vonatkozó egyszerűsített éves beszámolóját – ahol a 2022. december 31-i fordulónapra 

elkészített mérleg főösszege 20 585 ezer Ft, a tárgyévi eredmény alaptevékenységből 1 319 ezer 

Ft nyereség, a tárgyévi eredmény vállalkozási tevékenységből 0 ezer Ft –, valamint a 

Közhasznúsági mellékletet elfogadja. 

Hornyák Levente: Lezárja a 4. A Bencés Diákszövetség 2022. évi beszámolójának és közhasznúsági 

mellékletének elfogadása, a Felügyelőbizottság vonatkozó jelentésének ismertetése napirendi pont 

tárgyalását. 

5. A Bencés Diákszövetség 2023. évi költségvetésének elfogadása 

Hornyák Levente: Megnyitja az 5. A Bencés Diákszövetség 2023. évi költségvetésének elfogadása 

napirendi pont tárgyalását. A napirendi ponthoz tartozó anyagokat mindenki előzetesen, a meghívó 



 

levezető elnök  jegyzőkönyvvezető  jegyzőkönyv hitelesítő  jegyzőkönyv hitelesítő 

9 / 17 

mellékleteként megkapta. Röviden ismerteti a napirendi pontot, az előterjesztést és bemutatja a 2023-

es költségvetés tervezetet. 

Kérdezi a résztvevőket, hogy van-e kérdésük vagy észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban. 

[Kérdés, észrevétel nem érkezett.] 

Ismerteti a napirendi ponthoz kapcsolódó határozati javaslatot: 

A Küldöttgyűlés a jelen határozat mellékletét képező tartalommal a Bencés Diákszövetség 2023. évre 

vonatkozó Költségvetési tervét – ahol a bevételek és kiadások egyező összege 9 891 600 Ft – 

elfogadja. 

Megállapítja, hogy a Küldöttgyűlés határozatképes, a jelenlévők száma nem változott. A 

határozathozatalhoz szükséges szavazati arány: egyszerű többség. A javaslatot szavazásra bocsátja. 

A Küldöttgyűlés nyílt szavazással egyhangúlag (20 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett) meghozta az 

alábbi Küldöttgyűlési határozatot: 

8/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Küldöttgyűlés a jelen határozat mellékletét képező tartalommal a Bencés Diákszövetség 2023. 

évre vonatkozó Költségvetési tervét – ahol a bevételek és kiadások egyező összege 9 891 600 Ft – 

elfogadja. 

Hornyák Levente: Lezárja az 5. A Bencés Diákszövetség 2023. évi költségvetésének elfogadása 

napirendi pont tárgyalását. Rátérünk a tisztújításra. 

6. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnök jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése 

Hornyák Levente: Megnyitja a 6. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnök 

jelöltek bemutatása és bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, 

hitelesítése napirendi pont tárgyalását. Felkéri a Jelölő Bizottságot, hogy ismertessék az előzetes 

jelölés eredményét. A Jelölő Bizottság részéről Bischof Péternek adja meg a szót. 

Bischof Péter: Köszönti a megjelenteket. A Diákszövetség elnöksége nehéz helyzetben volt, amikor a 

Küldöttgyűlés kitűzéséről döntött, ugyanakkor az éves beszámolót el kell fogadni és az elnökség 

mandátuma május végén lejár, ezért tisztújítást kell tartani. Véleménye szerint a kellő előkészítésre 

nem volt megfelelő idő. Megköszöni mindenkinek, aki személyesen eljött a Küldöttgyűlésre, akár 

messziről is és ezzel is kifejezik az elköteleződésüket a Diákszövetség iránt. 

A Jelölő Bizottságot, amelynek Torbágyi Tibor is tagja, a tavalyi Küldöttgyűlés kérte fel, hogy legjobb 

tudomásuk szerint tegyenek eleget jelöltállítási kötelezettségüknek és munkájukkal járuljanak hozzá 

annak a döntésnek a meghozatalához, amely kijelöli a Diákszövetség útját a következő 4 éves 

időszakra. Az is céljuk volt, hogy az előterjesztésük valamiféle összetartozást, egyetértést testesítsen 

meg. A javaslatukban konszenzus keresésnek is lennie kell. Fel kellett tenni maguknak a kérdést, hogy 

mit is jelent a jelöltállítás. 

Úgy gondolják, hogy a személyi javaslatok úgy hitelesek, ha ahhoz valamilyen indoklás is tartozik, ha 

változtatni kell azért, ha nem kell, akkor a jelen eredményeit kell aláhúzni, azok megtartásával a 

további teendőket, célkitűzéseket megfogalmazni. Amikor jelöltet állítanak, elgondolkodva a szervezet 

működésén, a javaslatban nem csak egy személy jelenik meg, hanem az általa megoldandó feladat, az 

ő személyes képességei és karizmája is testet öltenek. Ha ezek nem párosulnak, a személyes 

kapcsolatok, egyéni érdekek, szimpátia kerülnek előtérbe, nem a Diákszövetségünk jövője. 

A hétvégén megkapták az elnökségtől a regisztrált szervezetek lajstromát, összeállítottak egy 

kérdéssort, amely valamiféle segítséget jelent a fontosabb kérdésekben való elgondolkodásban és 

javaslatot is kért személyekre, feladatokra. 

Nem fér kétség ahhoz, hogy a Küldöttgyűlés határozatképes. Diákszövetségi elnöknek és elnökségi 

tagnak lenni megtisztelő feladat, rangot, megbecsülést jelentő tisztség, büszkék vagyunk rá. Úgy 

gondolták, hogy a tisztújítás keretében az a méltó megoldás, ha magunkat országosan is kiemelt 
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jelentőségű szervezetnek tartjuk, hogy ne egyéni ötletek, ad hoc gondolatok alapján kerüljön valaki a 

jelölt listára vagy annak folyományaként megválasztásra. Fontosnak tartják azt is, hogy a 

Küldöttgyűlés legitimitása ne legyen megkérdőjelezhető. Ez itt hála Istennek ma fel sem merül. 

Megköszöni a kérdésekre küldött válaszokat, majd minden szervezet válaszolt valamiképpen. A 

szervezetek megkérdezése mellett Torbágyi Tiborral széles körben személyes egyeztetéseket is 

folytattak. 

Az egyeztetések, kutakodásuk summázata: kicsit kellemetlen szerepben érzi magát. Az elhangzottak 

alapján egy kiválóan működő, jól adminisztrált, tehetős, ügyes szervezetről, Diákszövetségről kaptunk 

képet (sikeres pályázatok, elvégzett alapszabály módosítás, jó gazdálkodási eredmények, COVID 

átvészelése). De el kell mondania azt is, hogy a szervezet átvilágítása okán ki mit érez fontosnak és 

azzal kapcsolatosan milyen javaslatokat tudnak megfogalmazni. Feltárultak hiányosságok és néhány 

súlyosan aggályos probléma is. Néhányat kíván csak kiemelni. Óriási munka, ami itt bemutatásra 

került, de azt kell látnunk és érzékeltetnünk, hogy bencés diákok közösségeként vajon tényleg ott 

állunk-e a diákság mögött és a diákság ott áll-e a Diákszövetség mögött. Kérdés, hogy a 

Diákszövetség megtestesíti-e a bencés diákok szinte hatványozottan növekvő táborát. Amik jelzésként 

visszaérkeztek, azokból a pozitív visszajelzések elhangzottak, de a tagságunk és a területi 

szervezeteink súlyosan fogyatkoztak. Szerinte a folyamatos működés már egyre nehezebb. 

Az elnökség számos programot, célkitűzést hirdetett meg a százéves jubileum alkalmából. Úgy 

gondolják Jelölő Bizottságként, hogy ezt a rendezvénysorozatot, pályázatokat illő módon 

összefogással, odafigyeléssel a tagság felrázására is fel lehetne használni. 

Megjegyzi, hogy nincs jelen a Győri Területi Szervezet képviselője. Az ő távollétükben meghozott 

döntéseket nem tartja jónak. 

Nógrádi László: A Győri Területi Szervezet képviselői is megkapták a meghívót, de nem jeleztek 

vissza. 

Bischof Péter: A Jelölő Bizottság véleménye szerint a Küldöttgyűlés a jelzett problémák miatt ma 

nincs döntésképes állapotban és a százéves évforduló rendezvénysorozata miatt sem célszerű most a 

tisztújítás. Amennyiben a tisztújítást a Küldöttgyűlés ma eredménytelennek mondaná, ezzel felkérnénk 

a jelenlegi elnököt és főtitkárt, továbbá az elnökség tagjait, hogy a következő egy éves időszakban 

mandátumuk meghosszabbítása mellett kiemelt figyelemmel és lendülettel vezessék a szervezetet és a 

jelzett kiemelt problémák megoldására kellő odafigyeléssel legyenek. Egy évnyi céltudatos munkát 

követően lehetőségünk lesz a halaszthatatlan új struktúrát felállítani. Javasolja egy intézmény 

fejlesztési bizottság felállítását. 

Elmondja, hogy a tisztségekre nincsen jelöltjük. A megkérdezett területi szervezetek személyi jelölést 

nem tettek. Az egyéni megkérdezések alapján nem hangzott el jelölés, pontosabban tiszteletbeli 

elnöknek jelölések, felkérések érkeztek a személyes beszélgetések eredményeként. Ezek nem 

megalapozottak, nem vállalják vagy nem is létezik az a pozíció, amire jelöltként állíthattuk volna őket. 

A korábbi megbeszéléseken az elnök és a főtitkár úgy nyilatkoztak, hogy szeretnék folytatni a munkát, 

azt gondolja, hogy a lendületükkel kapcsolatban semmi kétség nem lehet. 

Azt kérik az elnökségtől, hogy fogadják el ma a tisztújítás eredménytelenségét, tekintsék azt határozott 

felkérésnek és bizalomnak, a bizakodás megnyilvánulásának és mandátumuk megtartásával, a kiesett 

COVID időszakon felülemelkedve, mulasztásait, hiányait bepótolva, adjanak új lendületet a tagságnak 

kezdeményezéseinknek, hogy egy év múlva megerősödve, támadhatatlanul, méltó körülmények 

között, vitathatatlan legitimitással kerülhessen a jövő elnöksége megválasztásra. További kérés és 

javaslat a Diákszövetség struktúrájának újragondolása és szervezeti átalakítása. 

Felolvassa Vizi E. Szilveszter diáktársunk levelét. 

A Jelölő Bizottság konkrét javaslatát nem olvassa fel, mert nem szeretné, ha a jogi formulákon 

történne a vita, hogy lehet, vagy nem lehet meghosszabbítani az elnökség mandátumát vagy 

eredménytelennek nyilvánítani a tisztújító Küldöttgyűlést. Véleménye szerint nem ez a lényeg. Az 

előterjesztés lényege a mögöttes tartalom. Az egyetértők útja biztos - Tutum iter unanimis. 
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Összefoglalva javasolja, hogy a Küldöttgyűlés ma arról döntsön, hogy a jelenlegi elnökség 

mandátumát további egy évvel meghosszabbítják és egy év múlva kerüljön sor a rendes szabályok 

szerinti tisztújításra. 

Hornyák Levente: Megköszöni a Jelölő Bizottság munkáját és beszámolóját. Tisztázó kérdést tesz 

fel, jól értjük-e, hogy akkor egyetlen elnök jelölés sem érkezett a területi szervezetektől. 

Bischof Péter: Nem érkezett jelölés. 

Hornyák Levente: Több területi szervezettől is azt az információt kapta, hogy elküldték a jelöltjeiket 

a Jelölő Bizottság részére, furcsállja, hogy ezekről nem tesz említést a Jelölő Bizottság. Röviden 

reagál az elhangzottakra. 

Ebben a javaslatban, ami a Jelölő Bizottság részéről érkezett, sok minden keveredik: a szervezeti 

struktúra megváltoztatása és ezzel összefüggésben Alapszabály módosítás, szervezetfejlesztési 

bizottság létrehozása és a jelenlegi elnökség mandátumának a meghosszabbítása egy évvel. Fontos 

lenne ezeket szétválasztani. A szervezet fejlesztési munkával egyetértünk, ez korábban is jól működött, 

korábbi elnökséggel párhuzamosan is végezték az ezzel kapcsolatos munkát. Minden újító és jobbító 

javaslatra szükség van és számunkra is ez nagyon fontos. A javaslatnak ezt a részét jónak tartja és 

támogatja. 

Említésre került, hogy a jogi formulákkal, jogi keretrendszerrel a Jelölő Bizottság nem szeretne 

foglalkozni. Felhívja a figyelmet arra, hogy a Bencés Diákszövetség közhasznú civil szervezetként, 

egyesületként a jogi kereteken nem tud átlépni és a hatályos jogszabályi előírásokat maradéktalanul be 

kell tartani, ezektől nem tud eltekinteni. Egy jogi keretrendszerben működünk, van egy hatályos 

Alapszabályunk, ami meghatározza a működésünk kereteit. A jelenleg hatályos Alapszabályunk 

egyértelműen úgy rendelkezik, hogy az elnökségi tagokat a Küldöttgyűlés 4 év határozott időre 

választja meg, ettől semmilyen módon nem lehet és nem is tudunk eltérni, ezért a mandátum 

meghosszabbításának a javaslata ellentétes az Alapszabállyal. 

Tekintettel arra, hogy a javaslat nyilvánvalóan ellentétes az Alapszabállyal, erről a Küldöttgyűlés nem 

tud döntést hozni. Egy 1 éves hosszabbítás elhatározása gyakorlatilag a szervezet 

működőképességének ellehetetlenülését okozná és ezen idő alatt nem lenne törvényes képviselője a 

Diákszövetségnek. Nagy valószínűséggel egy ilyen, Alapszabállyal ellentétes döntést az illetékes 

törvényszék be sem jegyezne a bírósági nyilvántartásba. A javaslat elfogadása esetén, törvényes 

képviselő nélkül a szervezet működése gyakorlatilag megbénulna. Ez rendkívül hátrányosan érintené a 

Diákszövetséget. A fentiek miatt a mandátum javasolt meghosszabbításával határozottan nem ért egyet 

és ellenzi. 

Kérdezi a résztvevőket, hogy van-e kérdésük vagy észrevételük az elhangzottakkal és a Jelölő 

Bizottság javaslatával kapcsolatban. 

Mészáros József: Át kell hidalni a javaslatot. Javasolja, hogy a Jelölő Bizottság jelentését vegye 

tudomásul a Küldöttgyűlés és felkéri az elnökség jelenlegi tagjait, hogy jelöltként a következő 4 éves 

ciklusra is álljanak rendelkezésre. Az egy éves hosszabbítás és a tisztújítás elhalasztása nem 

lehetséges. Véleménye szerint a Jelölő Bizottság javaslata azt is tönkre teszi, amit eddig magunk 

felépítettünk. 

Harangozó Bertalan: Elég zaklatott gondolatai vannak a Jelölő Bizottság beszámolója után. Számos 

megállapításával természetesen egyet lehet érteni. Azok a társadalmi folyamatok és társadalmi helyzet, 

amiben ma Magyarországon vagyunk és ebből a BDSZ sem tudja kivonni magát, a passzivitás, a 

különböző generációk különböző szervezetekben való aktivitása vagy kevésbé mutatkozó aktivitása, 

ennek feltehetően egy lenyomata az az állapot, amit Bischof Péter most a Jelölő Bizottsági 

beszámolóként feltárni szándékozott. 

A Küldöttgyűlés legitimitása nem vitatható, a Küldöttgyűlés legitim. Eddig öt beszámolót, napirendi 

pontot egyhangúlag elfogadott a Küldöttgyűlés. 2019-ben kapott ez az elnökség mandátumot. Ő 15 

évig volt a szombathelyi szervezet alapító elnöke. Szükség van a fiatalok bevonására. Reméli, hogy 

lesz bennünk annyi erő a meglévő tagsággal, hogy erre képesek leszünk. Illúziónk persze nincsen, az 

illúzió lenne, ha azt gondolnánk, hogy a Bencés Diákszövetség jelenlegi Küldöttgyűlésének 
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átlagéletkora egyik napról a másikra jelentősen csökkenni fog. Azt az erőfeszítést és felelősséget 

vállalni kell, hogy a folytonosságot fenntartsuk és a Bencés Diákszövetség működését, fennmaradását 

biztosítsuk. 

A győri területi szervezettel kapcsolatos probléma nem ma keletkezett, hanem mintegy 25 éve fennáll. 

Sajnálja és nem érti, hogy a győri területi szervezet képviselői miért nincsenek jelen a 

Küldöttgyűlésen. Hogy teheti meg azt a győri szervezet, hogy deklarálja akár a távolmaradásával, akár 

a magatartásával, hogy ő az országosan 1923-ban alapított Bencés Diákszövetségnek nem kíván része 

lenni? Véleménye szerint ez az ő felelősségük, a miénk pedig, hogy tárt karokkal várjuk őket itt. Ezt 

győri bencés diákként mondja. 

Szerinte ma tisztújításra jött össze a Küldöttgyűlés. A Jelölő Bizottságnak az a dolga, hogy jelölteket 

állítson, ha kell, vért izzadva. Ezt a Jelölő Bizottság nem végezte el. Miért nem hoztak ellenjelöltet? 

Ha baj van a jelenlegi elnökkel, akkor miért nem hoztak ide mást? Az nem igaz, hogy nincs a 

szervezetben más alkalmas jelölt, akit be lehetne vonni vagy aki elindul. Tehát a Jelölő Bizottság nem 

végezte el a munkáját, amire mandátumot kapott a Küldöttgyűléstől. Mind az az értékelés, mind az a 

mondanivaló, amit Bischof Péter megosztott a Küldöttgyűléssel, kivéve a jelöléssel kapcsolatos 

mulasztásokat, majdhogynem elfogadható. 

Az új elnökségnek dolga lehet a megújulás, a fiatalítás és az új generációk bekapcsolása vagy az új 

intézményrendszer bekapcsolása. Kérdés, hogy minden iskolának itt kell-e lennie a Bencés 

Diákszövetségben elnökségi tagként, nem biztos, hogy az a megoldás. A kilencvenes években sokat 

kellett küzdeni az intézményrendszer bővítéséért. Az evangelizációhoz intézményrendszerre, iskolákra 

van szükség, ahol nevelni lehet az embereket. 

Tisztújító Küldöttgyűlésen vagyunk, döntsön a Küldöttgyűlés, hogy mit óhajt. A lejárt mandátum 

nyomán tisztújítást kell végezni. Jelölt állításra itt helyben is van lehetőség és tudunk szavazni az 

elnökről, főtitkárral és a többi tisztségviselőktől. 

Hornyák Levente: Megköszöni a hozzászólást, egyetért az elhangzottakkal. 

Nógrádi László: A küldöttek írásban igazolt mandátummal érkeztek erre a Küldöttgyűlésre. Egyetért 

abban, hogy a Küldöttgyűlés legitimitása nem vitatható. Szerencsére itt sok területi szervezet elnöke is 

jelen van. Az országos elnökség a területi szervezetek vezetőit segíti, de a területi szervezetek 

vezetőinek kell szervezni a területi szervezeteket. 

Torbágyi Tibor: Rövid kiegészítést tesz: a veszprémi és bácskai területi szervezet rajta volt a 

regisztrált szervezetek listáján. 

Hornyák Levente: Megköszöni mindenkinek a hozzászólásokat, lezárja a vitát. Ismerteti az 

Alapszabály vonatkozó rendelkezését (9. § 6. pont): Az Elnökségi tagokat a funkcióra történő 

jelöléssel a Küldöttgyűlés titkos szavazás keretében 4 évre választja meg. E funkciókban jelölt állításra 

a területi szervezetek jogosultak a Jelölő Bizottságon keresztül, vagy küldötteik útján a választást 

napirendjére tűző Küldöttgyűlésen, a jelöltek személyének ismertetésekor. Tekintettel arra, hogy a 

Jelölő Bizottsághoz nem érkezett jelölés, a helyszíni jelölésre lesz lehetőség. 

Kéri, hogy a Felügyelőbizottság is nyilatkozzon a Jelölő Bizottság javaslatáról, miszerint a jelenlegi 

elnökség mandátumának egy éves meghosszabbítását javasolják, majd a tisztújításra egy év múlva 

kerüljön sor. 

Kelemen Lajos: A Felügyelőbizottság véleménye szerint a javaslat Alapszabály ellenes, gyakorlatilag 

a Diákszövetség felszámolása. Az egyetlen lehetőség, hogy az elnökséget az Alapszabály előírása 

szerint meg kell választani. 

Hornyák Levente: Felkéri dr. Szalay Kornél ügyvédet, hogy szintén nyilatkozzon a javaslatot 

illetően, ossza meg jogi szakvéleményét a Küldöttgyűléssel. 

dr. Szalay Kornél Géza: Alapszabályt sértene az egy évre történő tisztújítás, ugyanis az Alapszabály 

akként rendelkezik, hogy a szervezet vezetését és az elnökségi tagokat 4 évre kell megválasztani. A 

választás feltétele: a határozatképes Küldöttgyűlés pedig jelenleg adott. Semmilyen oka, semmilyen 

alapja nincs annak, hogy miért térjünk el, miért ne az Alapszabály előírása szerint járjunk el. Most az a 
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feladat, hogy megtartsuk a tisztújítást. 

Végezetül küldöttként jelöli Nógrádi Lászlót elnöknek, dr. Sója Szabolcsot alelnöknek. 

Hornyák Levente: Egybehangzó véleményeket hallottunk arról, hogy a mandátum hosszabbításra 

vonatkozó javaslat Alapszabály ellenes, arról nem dönthet a Küldöttgyűlés. 

Megnyitja a helyszíni jelölést. dr. Szalay Kornél küldött Nógrádi Lászlót jelölte elnöknek. Kérdezi, 

hogy van-e más jelölés. 

Erdélyi Iván is Nógrádi Lászlót jelöli elnöknek. 

Más jelölés nem érkezett. 

Hornyák Levente: Lezárja a jelölés folyamatát. Megállapítja, hogy a Bencés Diákszövetség elnök 

jelöltje Nógrádi László, az ő neve fog szerepelni a szavazólapon, róla szavazunk a titkos szavazás 

során. Kérdezi Nógrádi Lászlót, hogy elfogadja-e a jelölést. 

Nógrádi László: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy 

elfogadja a jelölést. 

Hornyák Levente: Ismerteti a titkos szavazás menetét. A szavazólapok véglegesítése, hitelesítése 

megtörtént. Lezárja a 6. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnök jelöltek 

bemutatása és bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, 

hitelesítése napirendi pont tárgyalását. 

7. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az alelnök jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése 

Hornyák Levente: Megnyitja a 7. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az alelnök 

jelöltek bemutatása és bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, 

hitelesítése napirendi pont tárgyalását. Felkéri a Jelölő Bizottságot, hogy ismertessék az előzetes 

jelölés eredményét. 

Bischof Péter: A Jelölő Bizottsághoz semmilyen személyi javaslat nem érkezett. 

Hornyák Levente: Megnyitja a helyszíni jelölést. dr. Szalay Kornél küldött dr. Sója Szabolcsot jelölte 

alelnöknek. Kérdezi, hogy van-e más jelölés. Más jelölés nem érkezett. 

Lezárja a jelölés folyamatát. Megállapítja, hogy a Bencés Diákszövetség alelnök jelöltje dr. Sója 

Szabolcs, az ő neve fog szerepelni a szavazólapon, róla szavazunk a titkos szavazás során. Kérdezi dr. 

Sója Szabolcsot, hogy elfogadja-e a jelölést. 

dr. Sója Szabolcs: A területi szervezeti elnökséget viszi tovább. Az alelnöki tisztségre vonatkozó 

jelölést megtiszteltetésnek veszi, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy elfogadja a jelölést. 

Elmondja továbbá, hogy nem valós, hogy a Jelölő Bizottsághoz nem érkezett jelölés, mivel ő Torbágyi 

Tiborral, a Jelölő Bizottság tagjával közölte az elnök és a főtitkár személyére tett jelölését. A Jelölő 

Bizottság javaslatával nem ért egyet, ahhoz hasonlítja, hogy a kitűnő tanuló átadja a dolgozatát a 

tanárnak, aki leönti tintával és egyest ad. Ez nem igaz. Az elnökség jó munkát végzett az elmúlt 4 

évben. 

Hornyák Levente: Ismerteti a titkos szavazás menetét. A szavazólapok véglegesítése, hitelesítése 

megtörtént. Lezárja a 7. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az alelnök jelöltek 

bemutatása és bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, 

hitelesítése napirendi pont tárgyalását. 

8. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, a főtitkár jelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése 

Hornyák Levente: Megnyitja a 8. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, a főtitkár 

jelöltek bemutatása és bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, 

hitelesítése napirendi pont tárgyalását. A Jelölő Bizottság korábbi nyilatkozata alapján előzetes jelölés 

nem érkezett, így megnyitja a helyszíni jelölést. 
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Nógrádi László a zalai szervezet küldöttjeként Hornyák Leventét jelöli és további szervezetek is 

bejelentik a jelölését, amellyel szinte közfelkiáltással jelölik Hornyák Leventét. Más jelölés nem 

érkezett. 

Hornyák Levente: Lezárja a jelölés folyamatát. Megállapítja, hogy a Bencés Diákszövetség főtitkár 

jelöltje Hornyák Levente, az ő neve fog szerepelni a szavazólapon, róla szavazunk a titkos szavazás 

során. 

Nógrádi László: Kérdezi Hornyák Leventét, hogy elfogadja-e a jelölést. 

Hornyák Levente: Megköszöni mindenkinek a megtisztelő jelölést, örömmel vállalja a feladatot, 

rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy elfogadja a jelölést. 

Ismerteti a titkos szavazás menetét. A szavazólapok véglegesítése, hitelesítése megtörtént. Lezárja a 8. 

A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, a főtitkár jelöltek bemutatása és bemutatkozása; 

a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése napirendi pont tárgyalását. 

9. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnökségi tagjelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése 

Hornyák Levente: Megnyitja a 9. A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnökségi 

tagjelöltek bemutatása és bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap 

véglegesítése, hitelesítése napirendi pont tárgyalását. A Jelölő Bizottság korábbi nyilatkozata alapján 

előzetes jelölés nem érkezett, így megnyitja a helyszíni jelölést. 

Főapát úr Hardi Titusz atyát jelöli elnökségi tagnak. 

dr. Sója Szabolcs: Jelöli Harangozó Bertalant. Megköszöni dr. Szalay Kornélnak a jelölést. 

Harangozó Bertalan: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy 

elfogadja a jelölést. 

dr. Andor Ferenc: Jelöli Erdélyi Ivánt és Harangozó Bertalant. 

Erdélyi Iván: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy elfogadja 

a jelölést. 

Nógrádi László: Küldöttként a „Bencés Renddel való kapcsolattartásért felelős” elnökségi tagnak 

jelöli Hardi Titusz atyát, illetve elnökségi tagnak jelöli dr. Kovács Pétert, dr. Varga Gábort és Halmi 

Gábort. 

Vancsura László: Szintén jelöli dr. Kovács Pétert. 

Torbágyi Tibor: Szintén jelöli dr. Kovács Pétert. 

dr. Kovács Péter: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy 

elfogadja a jelölést. 

Hornyák Levente: dr. Varga Gábor nyilatkozott, hogy elfogadja a jelölést. 

Halmi Gábor: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy 

elfogadja a jelölést. 

Jeviczki Ferenc: Jelöli dr. Szalay Kornélt. 

dr. Szalay Kornél Géza: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, 

hogy elfogadja a jelölést. Fontosnak tartja a pannonhalmi és győri bencés diákok közötti 

együttműködést, ebben is segíteni fog. 

Torbágyi Tibor: Jelöli Juhász Norbertet. 

Juhász Norbert: Megköszöni a jelölést. Nyilatkozik, hogy nem vállalja a jelölést, nem kíván 

elnökségi tagjelölt lenni. 

Budavári Zoltán: Jelöli dr. Jobbágy Lajost. 
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dr. Jobbágy Lajos: Megköszöni a jelölést. Nyilatkozik, hogy nem vállalja a jelölést, nem kíván 

elnökségi tagjelölt lenni. 

Juhász Norbert: Jelöli Pap Károlyt. 

Pap Károly: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy elfogadja 

a jelölést. 

Hardi Titusz OSB: Javasolja ifj. dr. Sója Szabolcsot. 

ifj. dr. Sója Szabolcs: Megköszöni a jelölést. Nyilatkozik, hogy nem vállalja a jelölést, nem kíván 

elnökségi tagjelölt lenni. 

Hornyák Levente: Más jelölés nem érkezett. Lezárja a jelölés folyamatát. Megállapítja, hogy a 

Bencés Diákszövetség elnökségi tagjelöltjei Erdélyi Iván, Halmi Gábor, Harangozó Bertalan, Hardi 

Titusz OSB, dr. Kovács Péter, Pap Károly, dr. Szalay Kornél Géza és dr. Varga Gábor, az ő nevük fog 

szerepelni a szavazólapon, róluk szavazunk a titkos szavazás során. 

Ismerteti a titkos szavazás menetét. A szavazólapok véglegesítése, hitelesítése megtörtént. Lezárja a 9. 

A Jelölő Bizottság beszámolója az előzetes jelölésről, az elnökségi tagjelöltek bemutatása és 

bemutatkozása; a szavazás menetének ismertetése, a szavazólap véglegesítése, hitelesítése napirendi 

pont tárgyalását. 

10. Titkos szavazás az elnök, az alelnök, a főtitkár és az elnökségi tagok személyéről 

A Küldöttgyűlés titkos szavazással fog szavazni az elnök, az alelnök, a főtitkár és az elnökségi tagok 

személyéről. 

11. A Felügyelőbizottság tagjának megválasztása titkos szavazással 

Hornyák Levente: Röviden ismerteti a napirendi pontot és az előterjesztést. A Felügyelőbizottság 

egyik tagja lemondott, így új tagot kell választani. A megválasztás titkos szavazással történik. Hardi 

Titusz Mácsik Ádámot (Ph 2013) javasolta. Kérdezi, hogy van-e más jelölt. Más jelölés sem 

előzetesen, sem a helyszínen nem történt. Lezárja a jelölés folyamatát. Megállapítja, hogy a Bencés 

Diákszövetség felügyelőbizottsági tagjelöltje Mácsik Ádám, az ő neve fog szerepelni a szavazólapon, 

róla szavazunk a titkos szavazás során. 

Mácsik Ádám: Megköszöni a megtisztelő jelölést, rövid bemutatkozás után nyilatkozik, hogy 

elfogadja a jelölést. 

Hornyák Levente: Ismerteti a titkos szavazás menetét. A szavazólapok véglegesítése, hitelesítése 

megtörtént. 

Kiosztásra kerülnek a szavazólapok a szavazásra jogosult küldöttek részére. A titkos szavazás 18 óra 

40 perckor kezdődik és 19 óra 10 percig tart. 

A szavazást követően a Szavazatszámláló Bizottság tagjai összeszámolják a leadott szavazatokat. 

12. Szavazatok összeszámlálása és a választások eredményének megállapítása, határozatok 

kihirdetése 

Hornyák Levente: 19 óra 10 perckor lezárult a szavazás. Kéri a Szavazatszámláló Bizottság tagjait, 

hogy ismertessék a titkos szavazás eredményeit. 

Csíky Gábor: Nógrádi László 16 támogató szavazattal (1 érvénytelen szavazat) megválasztásra került 

az elnöki tisztségre. 

Hornyák Levente: kihirdeti az alábbi határozatot. 

9/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Küldöttgyűlés a Bencés Diákszövetség elnökének Nógrádi Lászlót a következő 4 évre 

megválasztotta. 
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Csíky Gábor: dr. Sója Szabolcs 16 támogató szavazattal (1 érvénytelen szavazat) megválasztásra 

került az alelnöki tisztségre. 

Hornyák Levente: kihirdeti az alábbi határozatot. 

10/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Küldöttgyűlés a Bencés Diákszövetség alelnökének dr. Sója Szabolcsot a következő 4 évre 

megválasztotta. 

Csíky Gábor: Hornyák Levente 15 támogató szavazattal (2 érvénytelen szavazat) megválasztásra 

került a főtitkári tisztségre. 

Hornyák Levente: kihirdeti az alábbi határozatot. 

11/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Küldöttgyűlés a Bencés Diákszövetség főtitkárának Hornyák Leventét a következő 4 évre 

megválasztotta. 

Csíky Gábor: Hardi Titusz OSB 18 támogató szavazattal (0 érvénytelen szavazat) megválasztásra 

került a „Bencés Renddel való kapcsolattartásért felelős” elnökségi tag tisztségre. 

Hornyák Levente: kihirdeti az alábbi határozatot. 

12/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése a „Bencés Renddel való kapcsolattartásért felelős” 

elnökségi tagnak Hardi Tituszt a következő 4 évre megválasztotta. 

Csíky Gábor: Elnökségi tagok sorrendje a leadott szavazatok alapján (17 érvényes szavazat, 1 

érvénytelen szavazat): 

1. dr. Kovács Péter: 16 támogató szavazat 

2. dr. Varga Gábor: 16 támogató szavazat 

3. Harangozó Bertalan: 15 támogató szavazat 

4. dr. Szalay Kornél Géza: 14 támogató szavazat 

5. Halmi Gábor: 12 támogató szavazat 

6. Erdélyi Iván: 7 támogató szavazat 

7. Pap Károly: 4 támogató szavazat 

Hornyák Levente: az eredmények ismeretében kihirdeti az alábbi határozatot. 

13/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése elnökségi tagnak dr. Kovács Pétert, dr. Varga Gábort, 

Harangozó Bertalant, dr. Szalay Kornél Gézát és Halmi Gábort a következő 4 évre 

megválasztotta. 

Csíky Gábor: Mácsik Ádám 17 támogató szavazattal (0 érvénytelen szavazat) megválasztásra került a 

felügyelőbizottság tagjának. 

Hornyák Levente: kihirdeti az alábbi határozatot. 

14/2023. (V. 25.) Küldöttgyűlési határozat 

A Bencés Diákszövetség Küldöttgyűlése Mácsik Ádámot a Felügyelőbizottság tagjának a 

következő 5 évre megválasztotta. 

Hornyák Levente: Gratulál minden megválasztott tisztségviselőnek, a munkához sok sikert kíván. A 

határozathozatalok végére értünk. 
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13. Egyebek (ebben a napirendi pontban határozathozatal nem történik) 

Hornyák Levente: Megnyitja a 13. Egyebek napirendi pont tárgyalását. Felhívja a figyelmet, hogy 

ebben a napirendi pontban határozathozatal nem történik. Tekintettel az idő múlására, kizárólag 

egyetlen rövid hozzászólásra van lehetőség, Bischof Péter kért szót. 

Bischof Péter: Nagyon nem szeretné, ha úgy mennénk haza, hogy itt a „tinta rádőlt az egyébként 

kiváló dolgozatra”, nem ez volt a szándékuk. Nagyon reméli, hogy az üzenet, amelyet meg akartak 

fogalmazni, amelyet biztosan rosszul tettek, nem így kellett volna, azt szerették volna, hogy a 

Diákszövetségünk megélve egy korábbi jogi procedúrát, gondolkodjon el azon, hogy a struktúráját 

olyanná tegye, hogy az valóban támadhatatlan legyen. Úgy gondolták, hogy ezzel nagyobb legitimitást 

kapott volna az elnökség egy év múlva. Az üzenet volt a lényeg. Gratulál az eddig elért 

eredményekhez és munkához. Kívánja, hogy a tagság aktivizálása sikerrel történjen. Gratulál az 

újraválasztott elnöknek és a főtitkárnak. 

Hornyák Levente: Megköszöni Bischof Péter hozzászólását, a szervezetfejlesztési munkában 

számítunk Péter segítségére is. 

Megköszöni mindenkinek a jelenlétet és az aktív részvételt. 

14. Zárszó 

Nógrádi László: Megköszöni a megtisztelő bizalmat. Készséggel állunk a területi szervezetek 

rendelkezésére. 

A Küldöttgyűlés végén Hardi Titusz atya vezetésével közös imát mondanak a résztvevők. 

Hornyák Levente: 19 óra 30 perckor berekeszti a Küldöttgyűlés ülését. 

Jegyzőkönyv lezárva: 19 óra 30 perckor 

Kelt: Budapest, 2023. május 25. 
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